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 PROTOKÓŁ

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
16 maja 2018 roku

Radni obecni na posiedzeniu według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto udział w sesji wzięli:

1. Mirella Godawa Sekretarz Miasta i Gminy Dolsk
2. Magdalena Surmicka Skarbnik Miasta i Gminy Dolsk
3. Ilona Skorupka Pracownik Referatu Gospodarczego
4. Monika Leciejewka Pracownik Referatu Gospodarczego
5. Andrzej Ratajczak Kierownik ZGK w Dolsku

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
Marek Jurga, który powitał członków Komisji, zaproszone osoby i poinformował, że
tematem dzisiejszego spotkania jest:

1. Analiza przyłączy do kanalizacji gminnej sołectw, które posiadają kanalizację.
2. Informacja o stanie sieci wodociągowej na terenie gminy Dolsk.
3. Opiniowanie wykonania budżetu za 2017 rok.
4. Sprawy bieżące.

Ad.1,2
Ilona Skorupka przedstawiła informację w temacie „Analiza przyłączy do kanalizacji
gminnej sołectw, które posiadają kanalizację” i tak:

· Kanalizacja w miejscowości Księginki budynki usytułowane w kierunku Śremu jedno
gospodarstwo przedłuża termin przyłączenia się do kanalizacji; 23 domostwa zostały
podłączone. Natomiast w centralnej części wioski dokonano 37 przyłączeń. 8
gospodarstw nie zostało podłączonych. Trudności wynikają z:  konfliktu sąsiedzkiego,
są to budynki niezamieszkałe lub też budynki które powstały po projekcie
inwestycyjnym

· Kanalizacja w miejscowości Małachowo podłączono 68 gospodarstw domowych, 5
budynków nie podłączono ze względu na nieuregulowane prawo własnościowe.

Przewodniczący Marek Jurga zapytał co można zrobić aby wspomniane gospodarstwa
podłączyć do kosztownej inwestycji jaką była budowa kanalizacji Księginki-Małachowo.
Andrzej Ratajczak odczytał „art. 5 ust 1 pkt 2 ustawy o utrzymaniu czystości przyłączenie
nieruchomości do sieci kanalizacyjnej nie jest obowiązkowe, jeżeli nieruchomość jest
wyposażona w przydomową oczyszczalnię ścieków spełniającą wymagania określone w
przepisach odrębnych”. Dodał, że z doświadczenia wydanie decyzji administracyjnej nie
przynosi efektów wręcz generuje koszty dla gminy.
Radna Janina Pawełczyk wspomniała o montażu drugiego licznika wody, które ma
zastosowanie w gospodarstwach rolnych dla zwierząt.
Andrzej Ratajczak dodał, że zastosowanie drugiego licznika może być również w celach
podlewania ogródka w okresie od marca do września. Następnie zapoznał komisję ze stanem
sieci wodociągowej tj. zastosowanie materiału na Dolsku dwie odnogi wodociągu z żeliwa –
materiał mało  awaryjny  (  dwie  awarie  od  1990r.)  choć dość kosztowny  gdy  już awaria
nastąpi. Pozostała część sieci wodociągowej wykonana z rury PCV. Miejscowości Księginki,
Małachowo, Wieszczyczyn sieć wodociągowa z azbestu.
Przewodniczący Marek Jurga wspomniał o niedziałających hydrantach.
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Andrzej Ratajczak zapewnił, że wszystkie hydranty zlokalizowane na terenach
zabudowanych działają. Dodał, że ostatnie zgłoszenie dotyczące niedziałającego hydrantu
było bezpodstawne. W sytuacjach gdy niemożliwe jest otwarcie hydrantu poprosił o
natychmiastowy kontakt telefoniczny. Zdarza się że hydranty zamknięte są na zasuwie.
Radna Janina Pawełczyk poruszyła problem wywozu osadu z przydomowych oczyszczalni
ścieków .
Sekretarz Mirella Godawa poinformowała o negatywnych odpowiedziach na prośbę
przyjmowania przydomowego osadu przez sąsiadujące z gminą oczyszczalnie ścieków.
Chocicza przewiduje modernizacje oczyszczalni a Gostyń na wystosowaną korespondencję
nie odpowiedział.
Andrzej Ratajczak uważa, że gmina nie ma problemu. Interpretując osad przydomowych
oczyszczalni ścieków to szlam. Regulamin wskazuje, że gmina ma obowiązek w zapewnieniu
odbioru odpadów.
Radna Janina Pawełczyk przypomniała o możliwości dofinansowania przez gminę do
przydomowych oczyszczalni ścieków. Zapytała dlaczego gmina Śrem nie przyjmuje osadu z
naszej gminy?
Andrzej Ratajczak zapewnił, że gmina Śrem nigdy nie przyjmowała osadu ze względu na
trudności w obróbce.

Ad.3.
Poproszona Skarbnik Magdalena Surmicka zreferowała wykonanie budżetu w roku 2017 i
tak:

· Inwestycja wodociągu Lipówka plan nie został wykonany
· Opracowanie dokumentacji na remont kanalizacji deszczowej Dolsk ul. Podgórna  nie

zostało wykonane
· Dofinansowanie kosztów utylizacji eternitu, które zostało wykonane w kwocie

929,08zł
· Dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków wykorzystano w kwocie

12500,00
· Podpisana umowa na renowację stawu i rowu nastąpi w roku 2018 przy pomocy

środków zewnętrznych.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o wspomniane rowy?
Po wyjaśnieniu radni otrzymali odpowiedź iż chodzi o rów w Nowieczku.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o ilość nasadzenia będących przedmiotem projektu jak
również miejsce tych nasadzeń, gdyż złożone wnioski przez sołtysów w zakresie
zapotrzebowania na nasadzenia zostały pozostawione bez rozpatrzenia.
Poproszona Ilona Skorupka zapoznała szczegółowo komisję w zakresie prac obejmujących
czyszczenie i modernizację rowów tj.:

· Staw w miejscowości Wieszczyczyn 57.000
· Rów w miejscowości Nowieczek 7600
· Rów w miejscowości Drzonek 4400
· Rów w miejscowości Księginki 2900

Podane ceny stanowią wycenę kosztorysową która na podstawie złożonych ofert jest dużo
niższa. Natomiast część projektu dotycząca nasadzeń nastąpi w miejscowości Dolsk ul.
Brzozowa ok. 14000.
Radna Janina Pawełczyk zasugerowała aby realizacja zadania nasadzenia drzew należy
przewidzieć możliwość powstania działek budowlanych. Natomiast wykonując modernizację
stawu zwrócić uwagę na kamienie graniczne gdyż przypuszczać można ingerencję ciężkiego
sprzęt.
Ilona Skorupka sugestie będą wzięte pod uwagę.
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Radna Janina Pawełczyk zwróciła uwagę na wydatki poniesione w roku 2017 w kwocie
198.785,13zł z tytuł oświetlenia ulicznego oraz wydatki z tytuły konserwacji oświetlenia w
kwocie 249.256,56zł i spłaty zobowiązań z tytułu modernizacji oświetlenia ulicznego w
kwocie 78.123,84zł.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o nową umowę na dostawę energii?
Skarbnik Magdalena Surmicka poinformowała, że zmian w roku bieżących nie będzie
ewentualnie prognozuje się niewielki wzrost.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o zaległości podatkowe w roku 2017?
Skarbnik Magdalena Surmicka poinformowała iż zaległości na dzień 31.12.2017r. stanowią
429.792,87zł wraz z odsetkami. W roku 2017 zostało wystawionych 842 upomnień, 286
tytułów wykonawczych oraz dokonano wpisu hipotecznego.
Przewodniczący Marek Jurga odczytał swoje stanowisko w sprawie opinii wykonania
budżetu za 2017 rok co stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Następnie Radna Janina Pawełczyk odczytała  swoje  stanowisko  w  sprawie  opinii
wykonania budżetu za 2017 rok co stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w obecnym składzie wyraziła opinię
pozytywną z zastrzeżeniami co stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Przeprowadzono głosowanie przygotowanej opinii. Komisja w składzie obecnym
na posiedzeniu – M. Jurga, J. Rzepczyński, J. Pawełczyk jednogłośnie przyjęła przez
głosowanie opinię.

Ad.4.
Radna Janina Pawełczyk odczytała korespondencję mieszkańca gminy, która wpłynęła do
Rady Miasta i Gminy Dolsk 1 maja br.

Następnie Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyła lustrację terenu użytków
zielonych w obrębie Mełpina, gdzie stwierdzono rozlewiska wody i brak spływu wody z rowu
melioracyjnego do kanału Mościszki. Wobec powyższego Komisja Rolnictwa i Ochrony
Środowiska kieruję prośbę do Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk o wystąpienie z wnioskiem
do Burmistrza Miasta i Gminy Krzywiń o obniżenie zasuwy tak aby woda nie podtapiała
gruntów posadowionych w  obrębie Mełpina. Wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Porządek posiedzenia został wyczerpany.

Przewodniczący Marek Jurga zakończył posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony
Środowiska.

Protokolant Przewodniczący Komisji
Rolnictwa i Ochrony Środowiska

Magdalena Pawłowska Marek Jurga


